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Notulen van de raadsvergadering op donderdag 27 juni 2013 
 
Aanwezig 
de voorzitter G.J.M. Cox 
de griffier J. Vis 
 
de leden GOB: P.G. Verjans, M.P.A. Dormans, M.H.G. Huijveneers, W.G.M. Kremer, 

J.H.M. Vroemen, L.G.A.J. Geilen, C.G.M. Creemers  
 CDA: W.M.M.P. Clerx, F.M.M.U. Wijnen-Kivit, J.H.W. Köhlen, T.W.J. Salden, 

M.J.H.M. Mastenbroek, A.L.W.G. Houtakkers, J.P.G. Dols 
 Stadspartij: G.M.M. den Rooijen, W.G.M. Krekels, A.C.M. Raven, 

P.J.G.J. Veugen, H.G.J. Lemmens, J.H. Hanbeukers, R.W.P.E. Housmans 
 GroenLinks: F.M.J. Benders, W. Verhaeg, R. Snippe, K. Schmitz en H. Harzi 

PvdA: J.A.G. Peeters, F.A. van Velzen, A.M. Celis-de Raad 
 VVD: J.W. Pieters, F.A. van Montfoort, J.T. Moltmaker-Brinkhuizen 
 D66: A.J.M. Kamphuis 
 SP: M. van Rijnsbergen 
 
de wethouders P.M. Meekels, P.H.M.M. Geenen, B. van Rijswijk, R. Guyt, E.J.L. Meewis-

Stans 
 
Afwezig 
de leden C.J.C. Stoelwinder (PvdA), H.F. Schörgers (CDA) en A.J.M. Bongers GOB) 
 
de wethouder J.H.Y. Baetens-Derks 
 
notulen F.J.G. van Vlodrop (Notuleerservice Nederland) 
 

 
Dit is het vervolg van de raadsvergadering van woensdag 26 juni 2013. 
 

De voorzitter heropent om 16.00 uur de vergadering. De heer Housmans (Stadspartij) komt 
later. 
Gisteren is agendapunt 17 niet behandeld. Dit wordt eerst aan de orde gesteld. 
 

17. Definitief bijgestelde begroting 2013 en ontwerpbegroting 2014 Vixia BV en GR 
De raad besluit zonder beraadslagingen conform het voorstel. 
 

26. Jaarrekening 2012 
27. Eerste programmarapportage 2013 
28 Voorjaarsnota 2013 

Deze onderwerpen worden tegelijkertijd behandeld. 
 
De heer Geilen (GOB) komt tot de conclusie dat de gemeente in de afgelopen economisch 
moeilijke periode een grote klus heeft geklaard met forse ombuigingen, maar ook met stevige 
investeringen. Nieuwe bezuinigingen zijn echter onvermijdelijk. GOB kan instemmen met de 
voorliggende stukken. Spreker wil nader ingaan op enkele punten. 

 GOB is het niet eens met het voornemen van het college om een financiële bijdrage te 
leveren aan Maastricht Aachen Airport en dient daartoe samen met GroenLinks een motie in. 

 De gemeente loopt jaarlijks 300.000 euro aan huurinkomsten mis bij het pand Parklaan 4 in 
Sittard. GOB stelt voor om actief huurders of kopers te werven in plaats van het gebouw te 
blijven reserveren voor (dure) gemeentelijke huisvesting. 

 Er valt opnieuw geld vrij uit de Wmo-budgetten. De voorzieningen zijn flink versoberd. Er 
moet onderzocht worden of die versobering nodig was. 

 De Hanenhof moet snel worden aangepakt. Daar is nu geld voor gereserveerd. 
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 De groenstroken die duur in onderhoud zijn, worden vervangen door goedkoper te beheren 
groen. Daardoor versobert de openbare ruimte nog meer. Het is goed dat omwonenden nu in 
staat worden gesteld om groen te adopteren. Ongewenste effecten van deze maatregel, 
zoals een vergaande versobering van de openbare ruimte, moeten worden tegengegaan. 
Daarvoor is al geld gereserveerd.  

 Wijkploegen dragen bij aan de kwaliteit van de openbare ruimte. Wellicht dat dit nog meer 
verbeterd kan worden. 

 Een aantal zoekopdrachten uit Ombuigen met visie heeft nog niet geleid tot het gewenste 
resultaat. GOB vraagt het college om op korte termijn met daadwerkelijke voorstellen voor 
deze zoekopdrachten te komen. De fractie vindt daarbij dat de woonlasten niet mogen 
stijgen. 

 GOB realiseert zich dat ombuigingen onvermijdelijk zijn. Dat mag echter niet ten koste gaan 
van de kernen en wijken. De resultaten van de Leefbaarheidsagenda 2025 zijn daarbij de 
leidraad, met onder andere een actief burgerschap en een faciliterende overheid. Daarbij 
moet ook aandacht zijn voor nieuwe accommodaties en voor bijvoorbeeld veiligheid (in het 
bijzonder bij de hoogbouwflats in Geleen-Zuid). Die zaken moeten in het najaar van 2013 
besproken worden. 

 
De heer Houtakkers (CDA) stemt in met de voorliggende stukken. Het CDA heeft haar 
opmerkingen al in de commissievergadering gemaakt. Spreker heeft nog de volgende vragen en 
opmerkingen. 

 Wat is de status van de inkrimping van het ambtelijke apparaat? 

 De financiën zijn op orde, maar de grondexploitatie is een fors probleem en kan geen grote 
tegenvallers meer velen. 

 De bezuinigingen van het kabinet zijn nog steeds niet bekend. Het wordt steeds 
ongemakkelijker voor de gemeenten. 

 De centra staan onder druk door onder andere leegstand en minder bezoekers. 
Ondernemers hebben het daardoor moeilijk, terwijl zij een grote rol hebben in de 
aantrekkingskracht van de stad. De gemeente moet eraan werken de stad sterk, aantrekkelijk 
en leefbaar te houden. Meer regionale samenwerking is daarbij onontkoombaar. 

 De stad staat ook aan de vooravond van enkele positieve ontwikkelingen, zoals de bouw van 
De Ligne, de Chemelotcampus, Nedcar en het streven om tot nieuwe logistieke verbindingen 
te komen.. Het economisch perspectief is daarom niet slecht. Deze economische positie is 
ook de impuls om deze stad sociaal sterk te houden. 

 Het CDA is het niet eens met het voornemen in de Voorjaarsnota om bij nieuwe 
bezuinigingen in 2014 de niet geëffectueerde maatregelen in ‘Ombuigen met visie’ alsnog uit 
te voeren. Er waren immers gegronde redenen om bepaalde ombuigingen te schrappen. Het 
CDA pleit bij een nieuwe bezuinigingsronde voor nieuwe afwegingen met ook ruimte voor 
nieuwe investeringen. Daarbij moeten ook de burgers worden betrokken en moet het college 
voorkomen dat burgers aan de kant komen te staan. 

 Het CDA pleit voor maximale aandacht voor het sociale domein in verband met onder andere 
de aankomende decentralisaties. Mensen moeten sociaal weerbaar worden gemaakt. Dat 
begint met goed onderwijs, een goed sportklimaat, sterke verenigingen, buurthuizen, 
betaalbare woningen en bijvoorbeeld zorg in de nabijheid. 

 De rol van de overheid verandert. De overheid faciliteert slechts en doet een toenemend 
beroep op de burgers, bedrijven en instellingen. 

 Het CDA stemt in met de investeringen in de voorjaarsnota. De fractie vraagt het college om 
de raad op de hoogte te houden van verdere ontwikkelingen. 

 Spreker vindt de casus Da Capo vreemd, maar het CDA stemt in met de Sportzone in 
verband met de grote belangen van dat project. 

 Het multifunctioneel centrum Sanderbout moet met voorrang worden gerealiseerd. 

 De uitkomsten van het leefbaarheidsonderzoek maken duidelijk dat mensen worden 
meegenomen in het proces van veranderingen. Dat is ook een van de speerpunten van het 
CDA. 

 In de werkateliers kwam naar voren dat ‘de gemeente toch niets doet’. Er moet hard gewerkt 
worden om dat beeld van de gemeente te veranderen. 

 Er is in de werkateliers veel en vaak gevraagd om extra handhavers. Daarvoor moeten 
nieuwe prioriteiten worden gesteld. Spreker ziet uit naar de discussie hierover. 
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 Ondernemers geven duidelijk aan dat de gemeente te traag reageert op ontwikkelingen. Ook 
dat beeld moet uit de wereld geholpen worden. 

 Sittard-Geleen kan trots zijn op haar stad, maar het kan beter met meer bezoekersstromen, 
een betere bereikbaarheid, goede communicatie en onder meer een goede culturele 
infrastructuur (waar overigens niets van is op genomen in de stukken). Maar ook de entrees 
van de stad moeten worden verbeterd en herkenbaar worden, bijvoorbeeld als er windmolens 
komen op het terrein van VDL-Nedcar dan graag met de naam va de gemeente erop. 

De stad moet blijven werken aan haar uitstraling vanuit de reële gedachte dat het niet iedereen 
naar zijn zin kan worden gemaakt. Samenwerking is daarbij onontbeerlijk, met de 
buurgemeenten, met de ondernemers, met de instellingen en met de burgers. 
Het CDA gaat akkoord met de voorjaarsnota. 
 
De heer Lemmens (Stadspartij) constateert dat de huidige coalitie zich verantwoordelijk stelt 
voor rust en orde in de gemeente. Het is inderdaad nog nooit zo rustig geweest in Geleen en 
Sittard. Sittard-Geleen staat op plaats 357 van de lijst van Elsevier met steden met het meeste 
woongenot met onder andere negatieve cijfers over de economie. Dit terwijl het college andere 
geluiden laat horen. Het college heeft grote ambities, maar toont geen daadkracht. Papier levert 
geen bruisende centra op. De stad heeft veel mogelijkheden, maar het college weet niet waar het 
moet beginnen.  
Spreker maakt verder de volgende opmerkingen. 

 Het college opereert chaotisch. Het grote aantal stukken aan de raad is onnavolgbaar. Zelfs 
de burgemeester heeft gisteren vergeten om een van de vele agendapunten te behandelen. 
Spreker vraagt zich af of het college het ambtelijke apparaat nog wel op een goede manier 
kan sturen. 

 De accountant constateert een rechtmatige totstandkoming van baten en lasten. De 
auditcommissie heeft aanbevelingen gedaan, onder andere over de aanlevertermijnen van 
stukken. Het college zegt daar niets aan te kunnen doen, terwijl het bij de meeste andere 
grotere steden wel lukt. De volgende besprekingen van de voorjaarsnota worden nu al naar 
achter geschoven (omdat de schoolvakanties ook later beginnen). 

 De ambtelijke organisatie heeft aangegeven dat de stukken rechtmatig tot stand zijn 
gekomen. De politieke discussie is uitgesteld tot na de vakantie. 

 De Stadspartij heeft eerder vragen gesteld over investeringen van 500.000 euro in de 
parkeerplaats bij Stamicarbon. Het college vond het niet nodig om daarover in de raad te 
spreken, omdat er sprake was van een sluitende huurexploitatie. Het college had echter de 
raad om zijn wensen en bedenkingen moeten vragen, zeker in deze tijd van bezuinigingen. 
Dat is niet gebeurd. 

 Er zijn technische vragen gesteld over de jaarrekening. De antwoorden lijken niet goed 
gecoördineerd, omdat ze nogal van elkaar verschillen. Verschillende portefeuillehouders 
hebben verschillende meningen over onder andere het aantal bezoekers van de 
weekmarkten, de behaalde resultaten van de leefbaarheidsagenda en het oplossen van het 
tekort aan chauffeurs en logistieke medewerkers. 

 De Stadspartij heeft gevraagd naar de inkomsten en uitgaven van het centrummanagement. 
Het college heeft tot op de cent nauwkeurig aangegeven wat het centrummanagement krijgt, 
maar niet waar ze het geld aan heeft uitgegeven. 

 
De heer Lemmens vervolgt met opmerkingen over de 1

e
 programmarapportage. 

 In punt 3.1 wordt 250.000 euro gereserveerd voor de leefbaarheidsagenda; er worden echter 
geen concrete doelstellingen geformuleerd. 

 Er is weer veel geld over: 3 miljoen euro. In totaal in de afgelopen drie jaar: meer dan 11 
miljoen euro.  

 In punt 5.1 staat de voorziening grondexploitatie en binnenstedelijke projecten. De Stadspartij 
is het niet mee eens met het voorstel, onder andere vanwege de grote risico's. De Essent-
gelden zijn bedoeld om meer maatschappelijk gerichte projecten uit te voeren. 

 In punt 6.2 van de voorjaarsnota is sprake van een bijdrage aan Da Capo. De Stadspartij 
vindt niet dat je op een dergelijke manier 1,5 miljoen euro uit moet geven; het is een 
verdubbeling van het overeengekomen bedrag. 

 Voor de ongelijkvloerse kruising aan Dr. Nolenslaan worden grote bedragen gereserveerd. Er 
is ook al sprake van een kostenoverschrijding van 800.000 euro. Spreker noemt dat sparen 
over het eigen graf heen. 
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De heer Houtakkers (CDA) deelt mee dat de kwalificatie van de economie van Sittard-Geleen in 
het overzicht van Elsevier ongeveer gelijk is aan de steden Maastricht en Roermond. Steden 
waar Sittard-Geleen zich graag mee vergelijkt. 
 
De heer Lemmens (Stadspartij) antwoordt dat hij in Sittard-Geleen woont. 
 
De heer Benders (GroenLinks) deelt mee dat zijn fractie instemt met de jaarrekening. 
Op twee punten na kan GroenLinks ook instemmen met de 1

e
 programmarapportage. 

GroenLinks is het niet eens met de subsidie van 19.500 euro aan Maastricht Aachen Airport. De 
fractie weet wel betere bestemmingen voor dit geld, bijvoorbeeld het muziek- en cultuuronderwijs. 
Daartoe dient GroenLinks samen met CDA, D66, GOB, PvdA en de SP een amendement in.  
GroenLinks pleit voor een betaalbaar en toegankelijk cultuur- en muziekonderwijs. Met de 
oprichting van een cultuurbedrijf wil de gemeente de bezuinigingen realiseren met bijvoorbeeld 
een efficiëntere organisatie en minder overheadkosten. De lesgelden voor muziek- en 
cultuuronderwijs zijn eerder verhoogd, maar konden gedeeltelijk (alleen voor de HAFABRA- 
leerlingen) worden gecompenseerd. Er blijkt nu ruimte te zijn om extra dingen te doen als 
cameratoezicht, sportaccommodaties en de Sportzone (Da Capo). Daar kan ook wel een regeling 
bij voor leerlingen in het muziekonderwijs bij Artamuse (voor 70.000 euro). Daartoe dient 
GroenLinks samen met het CDA, D66 en PvdA een amendement in. 
Opnieuw vloeien miljoenen aan Wmo-gelden terug naar de algemene middelen. GroenLinks pleit 
ervoor om dat geld te gebruiken voor plannen om de aanstaande kaalslag in de sociale sector 
voor te zijn. Patiënten- en vrijwilligersorganisaties werken nu aan plannen om het huidige 
voorzieningenniveau toekomstbestendig te maken. GroenLinks heeft daar hoge verwachtingen 
van en pleit er dan ook voor om het geld uit de Wmo daarvoor te reserveren. Op pagina 14 van 
het gemeenteblad staat dat er voor de overgangsperiode een beroep kan worden gedaan op de 
algemene middelen. Dat geeft de raad handvatten om geld uit de algemene middelen te 
reserveren voor het aangeven doel. 
 
Spreker vervolgt met opmerkingen over de voorjaarsnota. In de afgelopen tijd heeft de overheid 
veel taken afgestoten en geprivatiseerd. Dat blijkt echter niet te werken. Nu wordt er gewerkt aan 
decentralisatie van taken van de landelijke overheid naar gemeentelijke overheid. De gemeente 
vertaalt dat in: minder overheid, meer samenleving.  
De zorgkosten stijgen. Nederland kan de zorg niet meer betalen. Dit terwijl de samenleving 
steeds rijker wordt. Mensen zijn gewoon steeds minder bereid om die rijkdom te delen. De 
samenleving vraagt om een andere overheid. Minder overheid en meer samenleving betekenen 
echter in de praktijk minder zorg voor elkaar. GroenLinks pleit voor meer solidariteit. Zij wil de 
samenleving ontdoen van overbodige ballast, onder andere in het sociale domein, door haar 
opnieuw te organiseren. Op de gebieden veiligheid, sport, ontwikkeling van de lokale economie 
en bijvoorbeeld groen wil GroenLinks echter meer overheid. Dus naast gemeenschapsgeld voor 
cameratoezicht en parkeren, ook gemeenschapsgeld voor bijvoorbeeld homecare 
camerasystemen en passend vervoer voor hulpbehoevenden. 
De fractie pleit voor meer solidariteit met een andere overheid in een andere samenleving. De 
kiezers moeten daar in het voorjaar van 2014 maar een oordeel over vellen. 
 
De heer Peeters (PvdA) constateert dat de gemeente ook in de toekomst geconfronteerd wordt 
met grote bezuinigingen. Sittard-Geleen heeft zich daar met Ombuigen met visie al goed op 
voorbereid. Maar steeds meer mensen komen in de financiële problemen. Daarom moeten de 
woonlasten beperkt blijven en moeten mensen met problemen zoveel mogelijk geholpen worden. 
Maar Sittard-Geleen heeft ook tegen de stroom in geïnvesteerd in de economische structuur in 
de regio, met onder andere de doorstart van Nedcar en ontwikkeling van Chemelot. Ook het mkb 
en grotere werkgevers hebben het moeilijk. DSM hevelt nu honderden banen over naar India. Dat 
getuigt van weinig historisch besef. Sittard-Geleen verdient beter. De PvdA heeft het college daar 
dan ook artikel 37-vragen over gesteld. 
De stad moet kansen zoeken en keuzes maken. De PvdA zal ook op dat gebied haar 
verantwoordelijkheid nemen.  
Uit de programmarapportage blijkt dat er sprake is van een positief resultaat. Het geld gaat naar 
de algemene reserve. Ook is er geld vrijgekomen voor de ontwikkeling van de Hanenhof. Spreker 
vraagt het college de plannen hiervoor voor te leggen aan de raad. 
Spreker heeft verder de volgende opmerkingen en vragen. 
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 Met de voetbalvisie profileert de stad zich als sportstad, ook op het gebied van breedtesport. 
Spreker pleit daarbij voor goed regulier onderhoud van de sportaccommodaties. Op dat 
gebied moet een inhaalslag gemaakt worden.  

 De centra baren de fractie zorgen. De gemeente moet het tij keren. De fractie is blij met de 
aangekondigde acties. Die zullen positieve effecten hebben op de beide centra.  

 De ongelijkvloerse kruising aan de Dr. Nolenslaan is erg duur, onder andere door de 
verplaatsing van het tankstation. Spreker roept op om te zoeken naar goedkopere 
alternatieven. 

 De exploitatiekosten van de Sportzone moeten gedeeld worden met andere organisaties, 
bijvoorbeeld de provincie. 

 Met de aankomende decentralisaties zijn efficiencyvoordelen te behalen. Die moeten in kaart 
gebracht worden. Spreker nodigt het college uit om de raad hierin mee te nemen. 

 De gemeente moet oog hebben voor mensen die dreigen tussen wal en schip te belanden. 

 Sittard-Geleen is een centrumgemeente in de Westelijke Mijnstreek en moet dan ook in de 
regio de kar trekken. 

 In de werkateliers bleek dat ondernemers en burgers zich betrokken voelen bij de stad. Hun 
betrokkenheid moet op een goede manier vorm worden gegeven. 

 Maastricht Culturele Hoofdstad van Europa 2018 zal een enorme economische impuls zijn 
voor de regio en dus ook voor Sittard-Geleen. Maar als Maastricht niet gekozen wordt, 
moeten nieuwe keuzes worden gemaakt. 

 
De heer Verhaeg (GroenLinks) wil weten of de heer Peeters die nieuwe keuzes nader kan 
duiden. 
 
De heer Peeters (PvdA) antwoordt dat nieuwe investeringen in cultuur dan in een ander 
perspectief komen te staan. De stad moet dan conform die nieuwe situatie handelen en de 
investeringen op cultureel gebied een relatie brengen tot andere uitgaven. 
Spreker vervolgt met zijn opmerkingen.  

 De PvdA staat voor een samenleving van, voor en met elkaar. 

 De fractie stelt tot slot voor om ook woningcorporaties aan te spreken op hun 
verantwoordelijkheid bij het verbeteren van de leefbaarheid. Spreker roept het college op om 
in gesprek te gaan met ZO Wonen, dat bepaald niet armlastig is, over in een hoog tempo 
slopen, renoveren en bouwen van woningen. Spreker vraagt het college om hierover 
concrete afspraken te maken. 

 
De heer Pieters (VVD) vindt dat weinig af te dingen is op de jaarrekening en de 
programmarapportage. Spreker gaat vervolgens in op de voorjaarsnota. In de nota wordt 
gesproken over de opkomende economieën in Azië en Zuid-Amerika. Die vormen een bedreiging 
voor de financiële situatie van de gemeente, aldus het college. Spreker is het daar niet mee eens. 
Het college geeft aan kennis te hebben van wat er gaat gebeuren na 2014, tot zelfs 2025 (de 
leefbaarheidsagenda). Spreker vindt dat knap, nu zelfs niet bekend is wat de landelijke overheid 
in het najaar gaat doen. 
GroenLinks spreekt over een hogere burgerparticipatie, terwijl de fractie ook pleit voor meer 
overheid. 
 
De heer Benders (GroenLinks) benadrukt dat GroenLinks slechts op bepaalde gebieden voor 
meer overheid is. 
 
De heer Pieters (VVD) vindt dat veel ambities niet realiseerbaar zijn. Buurtbewoners moeten het 
groenveldje in de straat gaan onderhouden. Dat wordt een ramp. De VVD vindt dat een taak van 
de overheid. 
Spreker vindt het positief dat er geld over is in de Wmo. Dat geld mag niet gereserveerd worden 
voor het sociale domein.  
Het college heeft al aangegeven dat het bezuinigingen uit Den Haag niet zal compenseren. 
Daartoe is de gemeente ook financieel niet in staat. 
De raad is plotseling geconfronteerd met een structurele bijdrage van 95.000 euro aan Da Capo. 
Spreker vindt het vreemd dat het college dat niet eerder met de raad gedeeld heeft. 
 
De heer Kamphuis (D66) deelt mee dat zijn fractie kan instemmen met de jaarrekening en in 
grote lijnen ook met de programmarapportage. D66 heeft het amendement van GroenLinks mede 
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ondertekend. De fractie wil geen geld voteren voor Maastricht Aachen Airport. D66 heeft ook het 
amendement ondertekend over muziekonderwijs en cultuureducatie. 
Spreker heeft verder de volgende vragen en opmerkingen. 

 Het college blikt in de voorjaarsnota met tevredenheid terug op de afgelopen periode. Maar 
er moet ook vooruit worden gekeken. Met de aanbevelingen in de nota is niet veel mis, zoals 
de samenwerking met andere gemeenten, het principe van nieuw voor oud en bijvoorbeeld 
minder overheid en meer samenleving. D66 had echter een meer concrete invulling van die 
visie verwacht. Daarmee gaat het college keuzes uit de weg en beperkt het zich tot pappen 
en nathouden. De coalitiepartijen willen de burgers zoveel mogelijk te vriend houden met de 
verkiezingen in het zicht. De concretisering van het uitgangspunt minder overheid, meer 
samenleving wordt uitgesteld. D66 constateert alleen maar meer overheid. Veel regels zijn 
betuttelend en de overheid wil haar regie behouden. Het college kan die regierol niet loslaten. 

 De voorzieningen en accommodaties worden pas in het najaar 2013 besproken. Maar het 
college neemt wel alvast een voorschot op investeringen in sportaccommodaties. Dat levert 
een versnipperd beleid op.  

 Het college gaat slordig te werk. Het structurele voordeel op Omnibuzz als dekking voor 
bepaalde investeringen blijkt er niet te zijn. Spreker vraagt het college om een verklaring. 

 D66 is het eens met een vergaande samenwerking met de omliggende gemeente. Spreker 
vraagt daarom informatie over de voortgang van de shared service centra.  

 Het college geeft weinig prioriteit aan de euregionale samenwerking. Daarover is ook niets 
opgenomen in de voorjaarsnota. Spreker wil weten waarom het college de motie van D66 
hierover nog niet heeft uitgevoerd. 

 Het college schenkt ook te weinig aandacht aan internationalisering, terwijl de regio behoefte 
heeft aan kenniswerkers, ook uit het buitenland. Sittard-Geleen is het hart van de Chemelot-
campus, maar heeft geen visie op dit gebied. Spreker pleit onder andere voor Engelstalige 
informatie op de website van de gemeente en het uitbrengen van een expat-guide en vraagt 
het college hieraan te werken. 

 D66 merkt weinig van de bijdrage van Sittard-Geleen aan de kandidaatstelling Maastricht 
Culturele Hoofdstad van Europa 2018. Spreker vraagt het college op dat gebied meer 
inspanningen te leveren. 

 D66 vraagt het college ook meer aandacht te schenken aan onder andere de kansen in het 
kader van de technologische topregio Zuidoost Nederland, onder andere met subsidies via 
het LED-programma. Ook de innovaties in de zorg moeten meer aandacht krijgen. 

 De grondexploitatie baart ook D66 zorgen. Het college maakt in de voorjaarsnota echter geen 
keuzes. Spreker stelt experimenten voor met erfpachtconstructies. 

 Het college heeft moeite met een goede planning van de raads- en commissievergaderingen. 
Vergaderingen worden afgelast omdat er geen agendapunten zijn, terwijl de raad in juni 
wordt overspoeld met dossiers. Spreker eist van het college de bespreking van onderwerpen 
evenwichtiger te spreiden over het jaar. 

De heer Kamphuis vindt het tot slot niet verantwoord te wachten tot de nieuwe raadsperiode om 
maatregelen te nemen en keuzes te maken en roept het college op om daar actief aan te werken. 
D66 is bereid de handen uit de mouwen te steken. 
 
Mevrouw Van Rijnsbergen (SP) is het wachten gewend. Zo komen onder andere 
raadsvoorstellen (maar ook anders stukken) veelal te laat. Het college is blijkbaar niet in staat om 
de raad op tijd van stukken te voorzien. Daardoor gaan details verloren. Dat is funest voor de 
lokale democratie. 
Spreekster heeft verder de volgende vragen en opmerkingen. 

 De SP heeft eerder verzocht om de kaders van het 600-banenplan aan de raad voor te 
leggen. Dat is nu zeker een noodzaak, omdat het beleid tot de reguliere kerntaak van de 
gemeente behoort. Spreekster roept de wethouder nogmaals – in een motie - op om de 
kaders aan de raad voor te leggen. 

 De SP is het eens met de keuze voor decentralisatie van overheidstaken, onder andere op 
het gebied van zorg. Die taken kunnen beter door de gemeentelijke overheid worden 
uitgevoerd. De plannen uit Den Haag blijven echter vaag. Alleen is duidelijk dat de 
decentralisatie gepaard gaat met forse bezuinigingen. 

 Het onderzoek naar onderbesteding van de Wmo kost 50.000 euro. Spreekster stelt voor om 
dat bedrag te besteden aan daadwerkelijke zorg. 

 Het college spreekt van minder overheid en meer samenleving. Dat leidt alleen maar tot: 
burger zoek het zelf maar uit. 
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 Naast de discussie over de leefbaarheidsagenda laten ook de huisvestingsnota Onderwijs- 
en kindfuncties, de sportnota, het plan van aanpak voor het cultuurbedrijf en onder andere 
het uitwisselingsplatform voor verenigingen langer op zich wachten. De lat wordt dus een 
stuk lager gelegd, terwijl de gemeente in deze tijd eigenlijk alle zeilen bij moet zetten.  

 Burgers moeten investeren in het realiseren van hun zelfredzaamheid, ook de zwaksten in de 
samenleving. Dat is een kil beleid. 

 In de voorjaarsnota wordt aandacht besteed aan de rol van de gemeente en de 
zelfredzaamheid van burgers en ondernemingen. Spreekster pleit ervoor om samen met de 
burgers en bedrijven op te trekken op basis van een groot onderling vertrouwen. De 
gemeente moet de eerste stap zetten van wantrouwen naar vertrouwen en onder andere ook 
aandacht hebben voor zzp’ers. 

De voorjaarsnota kent veel vragen en weinig antwoorden. De SP pleit voor meer initiatief, 
creativiteit en betrokkenheid en niet voor het wachten, zoals het college doet.  
 
De voorzitter schorst de vergadering voor de dinerpauze. 

 
Schorsing van 1 uur 

 
De heer Pieters (VVD) heeft de vergadering verlaten wegens ziekte. 

 
Wethouder Meekels complimenteert de raad met de wijze van debatteren. De opmerkingen 
waren vooral richtinggevend voor de periode na 2014. Fracties complimenteerden ook de 
gemeentelijke organisatie met de behaalde resultaten op het gebied van ombuigingen en 
omvormingen. 
Over de jaarrekening zijn geen opmerkingen gemaakt. Ook de accountant was duidelijk over de 
verbeteringen in het rapport. Verder is ook het weerstandsvermogen op orde. 
De wethouder gaat in op de opmerkingen van de fracties. 

 De decentralisaties zijn een goede zaak, omdat de lokale overheid beter maatwerk kan 
leveren. Maar er zijn nog veel onduidelijkheden, waardoor zaken nog niet vertaald kunnen 
worden in lokaal beleid. 

 De leefbaarheidsagenda moet meer mensen betrekken bij de actuele ontwikkelingen. Het is 
de tegenhanger van de terugtrekkende beweging van de overheid. Het is goed dat de raad 
daar nuances in aanbrengt, met name ten behoeve van de kwetsbaren in de samenleving. 
Daartoe worden experimenten gestart, waarbij een beroep gedaan kan worden op de 
algemene middelen. 

 Er is sprake van een meerjarig tekort. Het is echter moeilijk, gezien alle onduidelijkheden van 
onder andere het kabinet, om ombuigingen te realiseren. Spreker zegt toe bij de bespreking 
van de Begroting 2014 voorstellen te doen om de begroting sluitend te maken. Een nieuw 
college zal dan moeten werken aan ombuigingen van structureel 10 miljoen euro. Het college 
zal verder bij de rapportage voorstellen doen naar aanleiding van de eerder uitgezette 
zoekopdrachten. 

 Voor de aanpak van de Hanenhof zijn nu middelen gereserveerd. Spreker kondigt 
uitvoeringsplannen aan. 

 De aanpassingen in de organisatie zijn gaande. Eerder is afgesproken dat het college de 
raad daarover in de 2

e
 rapportage verder informeert. 

 Ook op het gebied van shared service centra worden stappen gezet. Op de gebieden inkoop, 
hrm, ict en financiën wordt straks samengewerkt. Ook in het RUD worden stappen gezet. 

 Naar de status van het (monumentale) pand op Parklaan 4 is onderzoek gedaan. De 
wethouder zegt toe dat rapport op te sturen naar de raad. Er zijn echter geen grote financiële 
meevallers te verwachten. Er is ook weinig belangstelling voor het pand. De wethouder is ook 
geen voorstander van versnippering van de huisvesting van de gemeentelijke organisatie. 

 De bijdrage aan centrummanagement is gemakkelijk te berekenen: de reclamebelasting plus 
de bijdrage van de gemeente. De uitgaven staan in de jaarrekening van het 
centrummanagement. Die is echter nog niet bekend. 

 
De heer Lemmens (Stadspartij) deelt mee dat het gaat om een bedrag van 500.000 euro. Het is 
niet goed dat de cijfers van 2012 nu halverwege 2013 nog niet bekend zijn. 
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Wethouder Meekels antwoordt dat bij het centrummanagement na wat bestuurlijk verloop nu 
orde op zaken wordt gesteld. Als alles duidelijk is, zal de wethouder volledige verantwoording 
afleggen over de uitgaven. 
De wethouder vervolgt met zijn reacties. 

 De burgemeester zal in het overleg met het presidium de strategie van DSM en de artikel-37 
vragen van de PvdA over dit onderwerp aan de orde stellen. 

 De aanname dat er bij Omnibuzz structureel voordeel te behalen was, was fout. De 
wethouder kondigt aan de raad later andere dekkingsvoorstellen te doen. 

 De wethouder steunt het amendement over Maastricht Aachen Airport. 

 Het principe van trap op, trap af, is nog steeds het uitgangspunt. Maar als de raad daarvan af 
wil wijken, is dat mogelijk. 

 Sittard-Geleen voert een gemengd grondbeleid: voorzichtig met het verwerven van grond en 
actief als er voordelen te behalen zijn (bijvoorbeeld als er zich kansen voordoen voor de  
Sportzone op Bedrijvenstad Fortuna). Spreker stelt voor om dat beleid te handhaven. 

 
Wethouder Geenen gaat in op de opmerkingen van de fracties. 

 Voor de aanleg van de ongelijkvloerse kruising aan de Dr. Nolenslaan betaalt de gemeente  
4,8 miljoen euro. De provincie draagt het resterende bedrag bij. Er is sprake van een 
prijsaanpassing van 800.000 euro in verband met hoog grondwater op die plek. Het was niet 
mogelijk om het tankstation te handhaven. 

 Er is eerder gesproken over de muziekeducatie. Het college is bereid om het verzoek van 
een meerderheid van de raad over dit onderwerp over te nemen. 

 Op 6 september 2013 valt de beslissing over de Culturele Hoofdstad van Europa 2018. Als 
Maastricht wordt gekozen, worden onderhandelingen gevoerd over een gezamenlijke 
(eu)regionale aanpak. Er is al een aantal projecten gestart, dat straks onderdeel kan worden 
van Maastricht Culturele Hoofdstad van Europa 2018, zoals de geheime tuinen van Sittard en 
secret cities. 

 Het budget van het cultuurbedrijf is gemaximeerd. 65% is bedoeld voor de programmering in 
Sittard-Geleen en 35% voor Maastricht Culturele Hoofdstad van Europa 2018. Als Maastricht 
niet wordt gekozen, moeten nieuwe keuzes worden gemaakt. 

 
Wethouder Van Rijswijk deelt de zorgen van de fracties over de Wmo en de aanstaande 
bezuinigingen op dat gebied. De overschotten in de Wmo zijn geoormerkt binnen de algemene 
reserve. 
Er vindt nu onderzoek plaats naar onder andere de demografische ontwikkelingen en de 
problemen waar de gemeente voor komt te staan. Met die informatie kan de gemeente zich beter 
voorbereiden op de komende ontwikkelingen. Ook het zorgadviescentrum speelt daarbij een rol. 
Spreker stelt dan ook voor om het onderzoek voort te zetten. 
De motie van de SP spreekt van een kadernota van het 600-banenplan. De wethouder benadrukt 
dat het project per 1 januari 2013 gestopt is. De werkwijze is nu op genomen in het reguliere 
sociaal beleid. Dat beleid voldoet aan de actuele wetgeving. Tijdens het bezoek aan Vixia in 
september 2013 zal gesproken worden over de uitwerking van het landelijk sociaal akkoord en de 
consequenties daarvan voor het gemeentelijk beleid. De wethouder vindt het dus niet zinvol om 
nu met terugwerkende kracht nog te spreken over de kaders van het (oude) 600-banenplan. 
 
Mevrouw Van Rijnsbergen (SP) vindt dat het 600-banenplan een afgekaderd deel is binnen het 
sociale beleid. Het gaat om arbeidsmarktbeleid. Daarvoor moeten kaders worden opgesteld. Die 
moeten vastgelegd worden in een kadernota, die besproken moet worden in de raad. Het gaat 
hier om de democratie in Sittard-Geleen. 
 
Wethouder Van Rijswijk is bereid om daarover te spreken, maar vindt het niet zinvol om dat in al 
in het najaar te doen, vooruitlopend op de landelijke wetgeving. 
Het doet de wethouder goed dat verschillende fracties hebben gesproken over het sociale gezicht 
van de stad. Hij hoopt dat samen met de fracties verder vorm te geven. 
 
Wethouder Guyt deelt mee dat de raad later middelen beschikbaar moet stellen voor de aanleg 
van twee kunstgrasvelden en het onderhoud van de accommodaties. Later dit jaar worden ook de 
uitkomsten van de stadsdelen 1, 2 en 5 met de raad besproken. Het college zal voorbereidingen 
treffen, zodat na het besluit direct gestart kan worden. 
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Verschillende fracties hebben er terecht op gewezen dat de problematiek bij Da Capo slechts 
summier aan de orde is gekomen in de voorjaarsnota. De vragen van de Stadspartij hierover zijn 
inmiddels beantwoord. Spreker deelt mee dat de gemeente te laat is geïnformeerd over de 
problemen tussen Da Capo en Fitland over huisvesting. De contracten voor huisvesting op de 
ESCS-locatie bleken geen goede grondslag te zijn voor vestiging op de Sportzone. Da Capo 
heeft een verkeerde inschatting gemaakt en heeft de gemeente om hulp gevraagd. Het college 
heeft gekozen voor een snelle oplossing van het probleem. Dat was eens maar nooit weer. 
 
De heer Lemmens (Stadspartij) constateert dat Da Capo er onterecht vanuit is gegaan dat de 
huurprijs gebaseerd is op het aantal leerlingen. Hij bekritiseert ook de gang van zaken bij de 
bekostiging van mediation, waarvoor de gemeente nu moet opdraaien. Ook is er meer gebouwd 
dan afgesproken. 
 
Wethouder Guyt had geen inzicht in het feitelijke conflict. Een aantal zaken is opgelost, maar ook 
een aantal zaken niet. Bij die zaken heeft de gemeente voor een oplossing gezorgd. 
 
Burgemeester Cox deelt mee dat er eerder afspraken zijn gemaakt over de veiligheid in de stad. 
Hij gaat vervolgens in op de opmerkingen van de fracties. 

 In de commissievergadering van augustus 2013 wordt samen met de politie en justitie 
gesproken over zaken die in de stad en in de wijken spelen en een eventuele intensivering 
van de handhaving. 

 De situatie bij de hoogbouwflats in Geleen-Zuid en op andere probleemplekken in de stad is 
bekend. Als het nodig is, worden samen met de politie, stadstoezicht en de corporaties 
maatregelen genomen.  

 De nota over handhaving in Sittard-Geleen is in voorbereiding en wordt in de 
commissievergadering besproken. 

 De burgemeester vindt ook dat er een betere planning moet komen van onderwerpen die in 
de raad en de verschillende commissies worden besproken. Daarover zijn nu afspraken 
gemaakt met de gemeentesecretaris. Er wordt een planning gemaakt van de vergaderingen 
in 2014. Daarbij worden data genoemd waarop de stukken aangeleverd moeten zijn. 
Afdelingen worden verplicht om zich aan de afspraken te houden. Spreker nodigt de fracties 
uit om opmerkingen te maken over de plannen. 

 De nota Internationalisering zal in het derde kwartaal gereed komen, conform de toezegging 
hierover in de commissievergadering. De gemeente is op dat gebied met veel zaken bezig, 
onder andere met LED, Brainport en met expats. Die zaken zullen worden opgenomen in de 
nota. 

 Sittard-Geleen is een centrumgemeente in de regio. Gemeenten zijn niet in staat om de 
aankomende decentralisaties alleen op te pakken. Spreker vindt dan ook dat gemeenten, 
zowel plattelandsgemeenten als stedelijke gemeenten, moeten samenwerken. Sittard-Geleen 
gaat door op de ingeslagen weg en laat zich niet remmen door gemeenten die niet 
meewerken. 

 
Tweede termijn 

 
De heer Geilen (GOB) sluit zich aan bij de wens van het CDA om geen nieuwe ombuigingen te 
realiseren uit de nota Ombuigen met visie. Nieuwe ombuigingen moeten straks opnieuw 
beoordeeld worden. 

 De bewoners van de flats in Geleen-Zuid ervaren onveiligheid en zeggen dat er niets aan 
gebeurt. Spreker stelt voor om de bewoners meer te betrekken en beter naar hen te luisteren. 

 Spreker pleit ervoor om de internationalisering en euregionale samenwerking op de kaart te 
zetten. Hij vraagt de burgemeester de motie van de D66 uit te voeren en na de vakantie met 
een voorstel te komen. 

 Voor het pand op Parklaan 4 moet actief naar kopers worden gezocht. 

 Spreker gaat ervan uit dat de opmerkingen over groen bij het college zijn aangekomen en dat 
het ermee aan de slag gaat. GOB is bereid om daar eventueel geld voor te voteren. 

 Wethouder Geenen zei dat als Maastricht Culturele Hoofdstad van Europa 2018 niet 
doorgaat, het geld voor andere culturele doelen wordt ingezet. GOB is het daar niet mee 
eens. De fractie vindt dat de daarvoor gevoteerde middelen terug moeten vloeien naar de 
algemene middelen. 

 GOB steunt het amendement over Maastricht Aachen Airport. 
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 GOB steunt het amendement over de muziekverenigingen niet. Verenigingen moeten in 
stand worden gehouden. Dat rechtvaardigt een subsidie aan alleen HAFABRA-Leerlingen. 
Voor ander muziekonderwijs zijn andere potjes beschikbaar. 

 
De heer Benders (GroenLinks) wijst erop dat er ook voor leden van muziekverenigingen al 
aparte regelingen bestaan om zo het verenigingsleven te steunen. 
 
De heer Geilen (GOB) steunt de versobering van de regeling in het kader van de bezuinigingen, 
behalve voor de HAFABRA-leerlingen. 
 
De heer Houtakkers (CDA) is ook voorstander van het trap-op-trap-af-beginsel. Spreker is 
verder tevreden met de bijdrage van de burgemeester over veiligheid. 
Spreker steunt de bijdrage van de wethouder over Maastricht Culturele Hoofdstad van Europa 
2018, maar hij vindt dat de subsidies aan het culturele veld in stand moeten blijven, ook als 
Maastricht niet wordt gekozen tot Culturele Hoofdstad van Europa 2018. 
Het CDA steunt de beide ingediende amendementen en de motie van de SP. 
 
De heer Lemmens (Stadspartij) steunt de gewijzigde motie van de SP, het amendement over 
Maastricht Aachen Airport en het amendement over subsidie aan muziekonderwijs. 
De aanleg van de ongelijkvloerse kruising aan de Dr. Nolenslaan moet gestopt worden, zeker nu 
er problemen met het grondwater zijn, maar zeker ook omdat het allemaal veel te duur wordt. 
De Stadpartij pleit voor aanleg van een rotonde op die plek. Dan hoeft het tankstation ook niet 
verplaatst te worden. 
De fractie heeft nog een aantal vragen over de kwestie Da Capo, onder andere over het aantal 
extra vierkante meters. De fractie zal dit verder uitzoeken en de raad daarover informeren. 
 
De heer Benders (GroenLinks) bedankt de fracties en het college voor hun steun aan de 
amendementen. Het is verder goed dat het college, naast in de veiligheid en onder andere in de 
vitale stad, blijft investeren in de sociale stad. 
Met het amendement over Maastricht Aachen Airport wilde GroenLinks breken met de trend dat  
aandeelhouders het vliegveld blijven steunen. 
GroenLinks is het eens met de wethouder, die zegt dat de raad geen besluiten hoeft te nemen 
over het 600-banenplan. Het kabinet heeft zojuist een brief aangeboden aan de Tweede Kamer 
over de participatiewet. Dat is een goed kader om de door de SP gevraagde discussie te voeren. 
Spreker vindt dat de wethouder trots kan zijn op de geïmplementeerde werkwijze. 
 
De heer Peeters (PvdA) constateert dat de gemeente nog een moeilijke en complexe periode 
tegemoet gaat. Spreker is verder blij dat middelen in de algemene middelen geoormerkt kunnen 
worden. Hij wil verder de volgende opmerkingen maken: 

 De situatie aan de Dr. Nolenslaan is uitvoerig bestudeerd. Het is helaas niet mogelijk om het 
tankstation te behouden op die plek. 

 Spreker heeft van de wethouder begrepen dat als Maastricht niet wordt gekozen als Culturele 
Hoofdstad van Europa 2018, de raad nog komt te spreken over het cultuurbudget. 

 De PvdA steunt de motie van de SP. 

 Het is goed dat het college zich voorbereidt op bespreking van de integrale voetbalvisie. 

 Spreker is blij met de woorden van de burgemeester over Sittard-Geleen als 
centrumgemeente in de Westelijke Mijnstreek. 

 De PvdA steunt de beide ingediende amendementen. 
 
Mevrouw Moltmaker (VVD) vraagt aandacht voor de ongelijkvloerse kruising die inmiddels 
800.000 euro duurder is en 4,8 miljoen euro kost. Spreekster vraagt de wethouder om te 
garanderen dat de provincie eventuele extra kosten betaalt. De ontwikkelingen bij Da Capo 
verdienen geen schoonheidsprijs, zeker in verband met de vermeende geheimhouding. 
Spreekster vraagt de wethouder om daar lering uit te trekken. 
De VVD steunt beide ingediende amendementen en heeft de motie van de SP mede 
ondertekend. 
 
De heer Kamphuis (D66) herhaalt zijn vraag over de grondexploitatie (over de mogelijkheden 
van een erfpachtconstructie) en waarschuwt voor een te actief grondbeleid. Spreker vraagt 
verder aandacht voor talentontwikkeling op het gebied van techniek en innovatie in de zorg. Hij  



Gemeenteraad Sittard-Geleen 27 juni 2013   11 

 

vraagt het college om op dat terrein impulsen te genereren. De ambities van Sittard-Geleen 
worden onvoldoende uitgedragen. Sittard-Geleen moet de regierol nemen binnen Brainport. 
De eerder ingediende motie van D66 over euregionale samenwerking moet leiden tot een goed 
inhoudelijk stuk, waarin de ambities en activiteiten van de stad goed tot uiting komen. 
Op 6 september 2013 wordt een besluit genomen over de Culturele Hoofdstad van Europa 2018. 
Als de titel wordt toegewezen aan deze regio kan de hele (eu)regio full swing aan de slag. Dan 
kunnen ook alle bestaande culturele activiteiten geschaard worden onder de noemer Culturele 
Hoofdstad van Europa. De stad moet op dat gebied meer schwung tonen. 
D66 zal beide ingediende amendementen en de motie van de SP (vanwege de kaderstelling, een 
taak van de raad) steunen. 
 
Mevrouw Van Rijnsbergen (SP) constateert dat de naam 600-banenplan is gewijzigd in Werken 
met beperkte loonwaarde. Spreekster vraagt de wethouder om de kaders hiervoor voor te leggen 
aan de raad en dient daartoe een motie in. 
Spreekster kondigt aan beide amendementen te steunen en in te stemmen met de voorjaarsnota. 
 
Wethouder Meekels deelt mee dat bij een erfpachtconstructie de eigenaar van de grond op een 
gegeven moment de stijging van de waarde van de grond wil incasseren. Die constructie is niet 
gebruikelijk in Sittard-Geleen, maar de wethouder zegt toe de mogelijkheden te onderzoeken van 
deze constructie. 
Naast LED levert ook het provinciaal bestuur inspanningen om aan te sluiten bij Techniekpact en 
bij de regio Eindhoven. Er wordt dus nadrukkelijk ingezet op talentontwikkeling. 
 
De heer Kamphuis (D66) vindt dat de gemeente een rol kan spelen door al in het basisonderwijs 
en het middelbaar onderwijs aandacht te schenken aan techniek, zodat kinderen eerder kiezen 
voor de richting techniek. 
 
Wethouder Meekels deelt mee dat daarover al onder andere met de provincie en met Kindante 
en INNOVO wordt gesproken. In de programmacommissie zorg (met allerlei partners op het 
gebied van zorg) wordt in het kader van Brainport gewerkt om een eerste voorzet gegeven aan 
innovatie in de zorg. 
Grote aandeelhouders hebben in meerderheid besloten om de vrijvallende gelden te besteden 
aan Maastricht Aachen Airport. Het college wilde daarbij aansluiten, maar de raad heeft nu 
anders beslist. De wethouder zegt verder toe aandacht te besteden aan verhuur of verkoop van 
het pand op Parklaan 4.  
De wijkploegen moeten verder worden geoptimaliseerd, zeker in het kader van participatie. 
 
Wethouder Geenen deelt mee dat in Ombuigen met visie het cultuurbudget is vastgesteld op 
8,8 miljoen euro. De ambitie is om wijkcultuurcentra op te richten om cultuur op een hoger plan te 
krijgen en om cultuur in Sittard-Geleen op een andere manier in te richten en meer efficiënt te 
werken. 
De bijdrage aan Maastricht Culturele Hoofdstad van Europa 2018 bedraagt 1,5 miljoen euro. Dat 
geld is bestemd voor eigen programmering. Daarmee kon ook de deelname aan Maastricht 
Culturele Hoofdstad van Europa 2018 veiliggesteld worden. Als Maastricht wordt gekozen, wordt 
de programmering verder gestalte gegeven. Daarbij wordt het culturele veld van Sittard-Geleen 
betrokken. Met alle partners is afgesproken om dat pas vanaf 6 september 2013 uit te dragen. De 
wethouder is het met de heer Kamphuis eens dat dat met grote schwung moet gebeuren. Als 
Maastricht niet wordt gekozen, moet er gesproken worden over eventuele aanpassingen in de 
programmering. 
Alle varianten van de ongelijkvloerse kruising zijn bekeken, ook een rotonde. Uiteindelijk is, 
rekening houdend met toekomstige verkeersstromen, gekozen voor een ongelijkvloerse kruising. 
Aan de extra kosten van 800.0000 euro hoeft de gemeente niets bij te dragen. Dat wordt via een 
BDU-bijdrage betaald. Verder is afgesproken met de provincie dat de kosten voor de gemeente 
maximaal 4,8 miljoen euro bedragen. 
Eerder is - gezien het beperkte budget - gekozen voor subsidie aan alleen HAFABRA-leerlingen. 
De raad maakt het nu mogelijk om ook andere leerlingen te subsidiëren. De wethouder is daar blij 
mee. 
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Wethouder Van Rijswijk kondigt aan de participatiebrief van het kabinet aan de Tweede Kamer 
zoveel mogelijk te betrekken bij het gemeentelijk beleid. Spreker omarmt verder de motie van de 
SP. 
 
Wethouder Guyt zegt toe alle medewerking te verlenen aan het onderzoek van de Stadspartij 
naar de situatie bij Da Capo. Hij benadrukt slechts gewerkt te hebben aan een soepele gang van 
zaken om verdere stagnatie te voorkomen. Spreker zegt toe het schoolbestuur nog eens te 
confronteren met de gang van zaken. 
 
Burgemeester Cox deelt mee dat incidenten zoveel mogelijk worden afgehandeld en 
teruggekoppeld worden naar de burgers. Als dat niet goed gebeurt, is in Geleen-Zuid zoals GOB 
beweert, zal de burgemeester daar onderzoek naar doen en de raad daarover informeren. 
De burgemeester kondigt aan in de nota over internationalisering aandacht te schenken aan de 
het werk dat Sittard-Geleen op dat gebied verricht. De nota zal geen algemene, wollige teksten 
bevatten. 
 
De heer Kamphuis (D66) is blij dat de burgemeester de ambities en de activiteiten van Sittard-
Geleen daadkrachtig vast gaat leggen in de nota en dat uit gaat dragen. 
 
Burgemeester Cox benadrukt dat er binnen de gemeente en binnen de regio veel goede 
ontwikkelingen plaatsvinden op het gebied van internationalisering, maar ook op andere 
gebieden. Veel goede zaken zijn deze avond al aan de orde gekomen. Dat moet de stad 
vasthouden. 
 
De voorzitter gaat over op besluitvorming. 
 
Programmarekening 2012 
De voorzitter constateert dat het voorstel unaniem wordt aangenomen. 
 
Amendement van GroenLinks, CDA, GOB, PvdA, SP en D66 over de vrijvallende middelen 
Maastricht Aachen Airport  
De voorzitter constateert dat het voorstel unaniem wordt aangenomen.  
 
Amendement van GroenLinks, CDA, PvdA en D66 over muziek- en cultuuronderwijs 
De heer Geilen (GOB) is tegen deze overbruggingsregeling en houdt vast aan eerdere 
besluitvorming. 
 
De voorzitter constateert dat het voorstel wordt aangenomen. De fracties van PvdA, GroenLinks, 
CDA, SP, D66, Stadspartij en VVD stemmen voor. De fractie van GOB stemt tegen. 
 
Tweede programmarapportage 2012 
De heer Lemmens (Stadspartij) tekent aan dat zijn fractie het niet eens is met de votering van 
250.000 euro voor de leefbaarheidsagenda vanwege het ontbreken van concrete doelen. Ook is 
de Stadspartij het niet eens met de risico’s grondexploitatie binnenstedelijke projecten (punt 5.1). 
 
De voorzitter constateert dat het voorstel unaniem wordt aangenomen.  
 
Voorjaarsnota 2013 
De heer Lemmens (Stadspartij) merkt op dat de kosten van Da Capo onvoldoende zijn 
onderbouwd. De Stadspartij doet daar nader onderzoek naar en zal later haar definitieve oordeel 
geven over dit voorstel. 
De Stadspartij is het ook niet eens met de aanleg van een ongelijkvloerse kruising, want de 
fractie vindt deze oplossing te duur en verwacht dat de kosten alleen nog maar op zullen lopen. 
Met inachtnaming van deze twee opmerkingen gaat de Stadspartij akkoord met de voorjaarsnota. 
 
De heer Kamphuis (D66) vindt ook de kosten van Da Capo te weinig onderbouwd. D66 stemt 
verder in met de voorjaarsnota. 
 
Mevrouw Moltmaker (VVD) stemt in met de voorjaarsnota met uitzondering van de bijdrage aan 
Da Capo. 
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De voorzitter constateert dat de motie unaniem wordt aangenomen.  
 
Motie van de SP over Werken met beperkte loonwaarde 
De voorzitter constateert dat de motie unaniem wordt aangenomen.  
 

29. Sluiting 
De voorzitter complimenteert de fracties met hun bijdragen. Hij constateert dat er nog veel te 
doen is in Sittard-Geleen, maar ook dat de stad veel te bieden heeft. Hij wenst iedereen een 
goede vakantie en sluit de vergadering om 21.15 uur. 
 
 
Aldus vastgesteld tijdens de openbare vergadering van de gemeenteraad van Sittard-Geleen van 
12 september 2013 
 
de griffier,       de voorzitter, 
 
 
 
drs. J. Vis       drs. G.J.M. Cox 


